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BROI.0002.2.2019 

 

Protokół nr IV/19 
z obrad IV Sesji  Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 27 lutego 2019 roku 

1. Otwarcie obrad IV Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady  Powiatu we Włocławku 
w dniu 27 lutego 2019 r. o godzinie 1140 otworzył obrady IV Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana 
Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, wójtów / 
burmistrzów, radnych Województwa Kujawsko – Pomorskiego, Pana Piotra Krygiera – 
Sekretarza Powiatu, Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek 
organizacyjnych, a także przedstawicieli środków masowego przekazu, naczelników 
wydziałów a także wszystkich obecnych na sali obrad i Panią Karolinę Joanniclis – z Zakładu 
Analiz Środowiskowych Eko – Precyzja.   
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział  18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
Wydruk stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad IV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne. Jednocześnie poinformował, iż w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę 
wniosku o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia danego 
projektu uchwały, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia 
i doręczenia radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały 
spełniającego wymagania formalne określone w statucie.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad IV sesji? Wniosków 
nie było.  
W związku z brakiem propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad IV sesji składa się z 20 punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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4. Przyjęcie protokołu nr III/19 z dnia 29 stycznia 2019 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad III Sesji, który był do wglądu w Biurze 
Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  Stosownie do przepisów 
§ 28 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji 
udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej 
sesji, w trakcie, której protokół ma być przyjmowany. 
Protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione 
zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze 
aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę 
sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza 
przewodniczący rady składając na nim swój podpis.  
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu, których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sformułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek.  
Przewodniczący Rady powiedział,  ze jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr III/19 z dnia 29 stycznia 2019 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
30 stycznia 2019 roku do dnia 12 lutego 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 13 lutego 2019 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z jego działalności za okres od dnia 
30 stycznia 2019 r. do dnia 12 lutego 2019 r. , zawierające informacje z posiedzenia z dnia 
31 stycznia, 4 i 7 lutego 2019 r. W dniu dzisiejszych obrad - sprawozdanie Starosty 
z działalności zarządu powiatu od dnia 13 lutego 2019 roku do dnia sesji, zawierające 
informację z dnia 13 i 20 lutego 2019 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem 
starosty.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i zapytał radnych czy mają pytania, uwagi 
do przedstawionego sprawozdania?  
Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27 lutego 2019 r. przyjęła  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
30 stycznia 2019 roku do dnia 12 lutego 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 13 lutego 2019 r. do dnia sesji.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
30 stycznia 2019 roku do dnia 12 lutego 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 13 lutego 2019 r. do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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Na obrady rady przybyli radni: Pan Roman Tomaszewski, Pan Wojciech Rudziński i Pani 
Ewa Kończyńska. Na Sali obrad było 21 radnych.  
 
6. Raport z realizacji programu ochrony środowiska dla Powiatu Włocławskiego za lata 
2014 – 2015. 
 
Przewodniczący Rady  powiedział, że zarząd powiatu stosownie do przepisów art. 18 ust. 2 
ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska przedstawił wykonanie 
programu ochrony środowiska za lata 2014 – 2015.  
Przewodniczący poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Wiceprzewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad raportem 
Pan Roman Tomaszewski – Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska poinformował, iż w dniu 7 lutego 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska, podczas którego komisja zapoznała się z raportem 
z realizacji programu ochrony środowiska dla Powiatu Włocławskiego za lata 2014 – 2015. 
Komisja bez dyskusji, pozytywnie zaopiniowała raport. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad raportem.   
Jednocześnie poinformował, iż w dzisiejszych obradach bierze udział Pani Karolina 
Joanniclis – z Zakładu Analiz Środowiskowych Eko – Precyzja, która opracowała raport.  
Jeżeli będą pytania ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi 
na pytania. 
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że rada powiatu w dniu 27 lutego 2019 r. przyjęła Raport z realizacji 
programu ochrony środowiska dla Powiatu Włocławskiego za lata 2014 – 2015. 
 
Raport z realizacji programu ochrony środowiska dla Powiatu Włocławskiego za lata 2014 – 
2015 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
7. Informacja Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, 
użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego  Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że  Dyrektor SPZPS we Włocławku w myśl przepisu 
paragrafu 8 pkt 1 uchwały nr XXIII/242/13 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 czerwca 
2013 r. w sprawie określenia zasad zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, przekazuje podmiotowi tworzącemu raz na rok informację 
o zbyciu, oddaniu w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie na rzecz jednego 
podmiotu. 
Przewodniczący Rady poprosił  Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, iż w dniu 14 lutego 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego komisja zapoznała się z informacją Dyrektora SPZPS we 
Włocławku w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie 
aktywów trwałych Samodzielnego  Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2018 r. Dyskusja dotyczyła m.in. opłat za korzystanie z parkingu przy SPZPS. 
Komisja po dyskusji, jednogłośnie trzema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała 
informację.  
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Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, iż komisja na posiedzeniu w dniu 20 lutego 2019 r. analizowała informację 
dyrektora SPZPS we Włocławku dotyczącą zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie 
oraz użyczenie aktywów trwałych zakładu za 2018 rok.  Pytania dotyczyły powierzchni 
lokalu przeznaczonego na protetykę. Po dyskusji, komisja jednogłośnie, siedmioma głosami 
„za”, pozytywnie zaopiniowała informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Anna Dębicka – Dyrektor SPZPS we 
Włocławku, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na 
pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27 lutego 2019 roku przyjęła 
Informację Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia 
aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2018 r.  
Informacja Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie 
aktywów trwałych Samodzielnego  Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2018 r. stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
8.    Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego 
programu na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż radni otrzymali informację z wykonania 
Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 
2018. W informacji podane są dane dotyczące działań prowadzonych przez Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz działań prowadzonych przez Urząd Pracy we 
Włocławku w roku 2018. Do informacji dołączony jest, do wiadomości,  protokół Nr 1/2019 
z  posiedzenia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych we Włocławku 
z dnia 11 lutego 2019 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac związanych z analizą informacji.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, iż w dniu 14 lutego 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego komisja zapoznała się z informacją dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku z realizacji Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na 
lata 2016 – 2025 za rok 2018. Komisja jednogłośnie, trzema głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecne na sesji: pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor     
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz pani Bożena Stępniewska – 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, ustosunkują się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzielą odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś z chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27 lutego 2019 roku przyjęła 
informację dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018.  
 
Informacja dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018 stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  
 
9. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta Włocławek na prawach 
powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2018 rok.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że  stosownie do przepisów art. 38b ust. 3 ustawy 
o samorządzie powiatowym starosta nie później niż do końca stycznia następnego roku 
kalendarzowego, składa radzie powiatu sprawozdanie z działalności komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku  za rok ubiegły. Sprawozdanie starosty ogłasza się w wojewódzkim dzienniku 
urzędowym województwa.  Radni otrzymali sprawozdanie za rok 2018, z którego wynika, iż 
komisja zrealizowała zaplanowaną tematykę nawiązującą do ustawowych zadań Prezydenta 
Miasta Włocławka i Starosty Włocławskiego określonych w ustawie o samorządzie 
powiatowym w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Komisja odbyła 4 
posiedzenia.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego  
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
sprawozdaniem.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego powiedział, że w dniu 15 lutego 2019 r. odbyło się posiedzenie 
Komisji, podczas którego komisja zapoznała się ze sprawozdaniem Starosty Włocławskiego 
i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta 
Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego za  2018 rok. Dyskusja dotyczyła 
prac związanych z wodowaniem łodzi ratunkowych PSP na rzece Wisła. Komisja 
jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, 
to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27  lutego 2019 r. przyjęła 
sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 
Włocławskiego za  2018 rok.  
 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 
Włocławskiego za  2018 rok stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego  dla Miasta Włocławek  
i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Rada Powiatu uchwala powiatowy program 
zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli.  
Na posiedzeniu ,,Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku…” w dniu 10.01.2019r. 
Komisja opracowała i przyjęła jednogłośnie projekt „Programu zapobiegania przestępczości 
oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli dla Miasta Włocławek  i Powiatu 
Włocławskiego na lata  2019- 2023.”  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
projektem uchwały. 
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego powiedział, że w dniu 15 lutego 2019 r. odbyło się posiedzenie 
Komisji, podczas którego komisja analizowała projekt uchwały w sprawie programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego  
dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego. Komisja jednogłośnie, pięcioma glosami „za”, zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję.  
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił  uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały, daty – 27 lutego 2019 r.  
Przewodniczący poprosił o wykreślenie w uzasadnieniu wyrazu „projektu”.  
W załączniku – wpisać zamiast łamane na 2019 łamane na 19 oraz dopisać pełną nazwę 
Rady, tj. Rady Powiatu we Włocławku.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby w uzasadnieniu wykreślić wyraz 
„projektu” i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o wykreśleniu wyrazu „projektu” z uzasadnienia. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby w załączniku do uchwały wpisać 
pełną nazwę Rady, tj. Rady Powiatu we Włocławku  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że  Rada 
Powiatu we Włocławku  postanowiła o uzupełnieniu w załączniku do uchwały pełnej nazwy 
rady, tj. Rady Powiatu we Włocławku. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby w załączniku do projektu uchwały 
wykreślić łamane na 2019 i wpisać łamane na 19 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
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przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o wykreśleniu w załączniku łamane na 2019 i wpisaniu 
łamane na 19. 
Wydruk z głosowania stanowi złącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z przyjętymi 
poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w sprawie  programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego  dla Miasta 
Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie  programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego  dla Miasta 
Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w sprawie  programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego  
dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2019 – 2026.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i nr 
2.  
Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji  Budżetu  i Finansów 
poinformował, iż komisja  na posiedzeniu w dniu 20 lutego 2019 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2019 – 2026.  Pytania dotyczyły przyczyn zmniejszenia wyniku finansowego. 
Po dyskusji, komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy pięciu głosach „za”, 
dwóch głosach „wstrzymujących się”, zero głosach „przeciwnych”.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie po informował, iż na sesji obecna jest Skarbnik Powiatu, która ustosunkuje się 
do głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 16  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 5  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie decyzji Ministra Rodziny, Pracy i polityki Społecznej, na wnioski 
dysponentów środków budżetowych oraz urealnienia dochodów i wydatków budżetowych.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji  Budżetu  i Finansów 
poinformował, iż komisja na posiedzeniu w dniu 20 lutego 2019 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmian w budżecie powiatu na rok 2019. Dyskusja dotyczyła między 
innymi: kosztów założenia fotowoltaiki,  promocji powiatu, zadań, na które zostały 
zwiększone środki, zmniejszenia wydatków przeznaczonych na budowę Centrum Kształcenia 
w Chodczu,  przeznaczenia środków na PSP, wysokości środków przeznaczonych na remonty 
dróg powiatowych,  remontów mostów, możliwości przekazania spadkobiercom pałacu w 
Brzeziu. Po dyskusji, komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy pięciu głosach 
„za”, dwóch głosach „wstrzymujących się”, zero głosach „przeciwnych”.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że na Komisji Budżetu i Finansów, komisja 
rozważała zmiany w budżecie. Są to istotne zmiany, mówiąc o współpracy z gminami  i 
powiatem. Każdy zarząd ma prawo uprawiać swoją politykę. Dlatego na komisji były dwa 
głosy wstrzymujące przy opiniowaniu projektu uchwały. Należy wyciągnąć średnią z 
poszczególnych danych zawartych w zmianach w budżecie, i nie każdą zmianę należy 
traktować jako złą. Po komisji radny rozmawiał w Burmistrzem Brześcia Kuj. w sprawie 
spotkania jakie odbyło się z wójtami i burmistrzami w zakresie współfinansowania inwestycji 
powiatowych i innych gminnych, w kontekście zdjęcia w budżecie powiatu  środków w 
wysokości 1800.000 zł z tych zadań. Jest to bardziej jednostronna decyzja powiatu niż 
przyjęcie przez aklamację. Jest to decyzja zarządu, do której ma prawo.   Radny wyraził 
swoją opinię w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Lubień Kujawski.  Logiczne jest, że 
jeżeli były zobowiązania a z przyczyn terminowych nie mogli się wywiązać, to należy 
wspomóc gminę. Radny ma inne spojrzenie na temat dofinansowania straży pożarnej. Finanse 
budżetu powiatu są to składowe wynikające z zamożności wpływów bezpośrednich  gmin. 
W pierwszej kolejności powinno się myśleć o wspomaganiu  OSP. Straż zawodowa powinna 
wpływać na to, aby OSP otrzymywały większe finansowanie.  
To jest spojrzenie radnego, ale  każdy może mieć inne spojrzenie. Zdecydowanie radny 
sprzeciwia się zwiększeniu na promocje, nie ze względu na promocje, ale  z powodu promocji 
dla klubu koszyków Anwil Włocławek. Według radnego nie jest to zadanie własne powiatu. 
Radny widziałby to jako zwiększenie dofinansowania dla gminnych jednostek sportu, klubów 
sportowych i innych podległych stowarzyszeń, które zajmują się wychowaniem młodzieży w 
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kulturze i sporcie. Radnego decyzja polegała na wstrzymaniu się od głosu, ponieważ część 
decyzji uważa za tylko należących do Pana Starosty i Zarządu i mają prawo to czynić. W tej 
części wspomagania sportu poza powiatem, poza gminami radny jest przeciw.  
Starosta Włocławski ustosunkował się do zmian proponowanych w budżecie oraz uwag do 
Pana radnego. Tak się składa, że starota na te same uwagi odpowiadał na Komisji Budżetu i 
Finansów i odpowie na nie także dzisiaj, aby przedstawić punkt widzenia zarządu i pewnej 
grupy na temat spraw funkcjonujących w starostwie. Jeśli chodzi o główne założenia zmian w 
budżecie to dużym osiągnieciem jest to, że jest powoli zmniejszany deficyt zaplanowany w 
tegorocznym budżecie. Ta zmiana powoduje jego zmniejszenie o blisko milion złotych –tj. 
915 000 zł przy jednoczesnym wprowadzeniu kolejnych inwestycji. Takie inwestycje to 
budowa boiska przy nowo tworzonym centrum zawodowym w Chodczu. Poprzednicy 
realizując ten projekt z tego boiska zrezygnowali. Dla obecnego zarządu niebywałym jest to, 
aby w przyszłym roku otworzyć szkołę bez żadnej bazy sportowej. Prace trwają. Szkoła jest 
warta  blisko 15 mln zł i okazałoby się, że nie ma gdzie prowadzić zajęć wychowania 
fizycznego. Powiat będzie się starał aplikować o środki do Ministerstwa Sportu i Turystyki. 
Taki konkurs w najbliższych dniach ma zostać ogłoszony.  Według zasad obowiązujących w 
zeszłym roku powiat ma szanse na 50% dofinansowania. Starosta ma nadzieje, że w tym roku 
te zasady będą porównywalne i te środki uda się pozyskać. Starosta zaznaczył, że jeśli nawet 
nie uda się ich pozyskać to do tej inwestycji według starosty należy przystąpić, ponieważ nie 
można otworzyć szkoły bez bazy sportowej. Wprowadzane są inwestycje  w postaci 
wykonania instalacji fotowoltaicznej we wszystkich jednostkach powiatu włocławskiego. 
Wszyscy zdają sobie sprawę,  jakie problemy z energią elektryczną w najbliższym czasie 
mogą być związane. Jest o tym głośno w mediach. Z posiadanych przez starostę informacji w 
tym roku jest ostatnia szansa na uzyskanie dofinansowania na to zadanie. Wszystkie gminy z 
terenu powiatu włocławskiego do tego projektu już przystąpiły.  Powiat nie chciałby być 
gorszy. Ze wstępnych obliczeń spłata takiej inwestycji to jest okres 4-5 lat. Ta energia może 
być później za darmo, za małe koszty administracyjne, akcyzowe oraz podatkowe. W efekcie 
może to znacznie podnieść konkurencyjność jednostek zarówno oświatowych, ale przede 
wszystkim dps-ów w kwocie kosztów funkcjonowania pensjonariusza i wtedy konkurencyjnie 
można zachęcać ludzi do wybory jednostek powiatowych, a te środki poznaczyć na inne 
ważne cele. Zwiększane są znacząco środki na remonty dróg powiatowych tzw. wykonanie 
nakładek. Środki pochodzą z oszczędności na przetargu na drogę Lubraniec-Kruszynek. W 
dniu wczorajszym została podpisana umowa a ze zdjętych środków z pomocy dla gmin ma 
zostać zakupiony samochód przy dotacji z PFRON-u dla DPS w Wilkowiczkach. Obecny 
samochód przekazać dla Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Lubieniu Kujawskim. 
Wprowadzane jest wykonanie przejścia dla pieszych w Izbicy Kujawskiej. To jest bardzo 
ważne zadanie. Powiat po raz pierwszy chce podejść do spraw własnościowych na następnym 
odcinku drogi Lubraniec-Kruszynek. Wszyscy wiedzą, że ten problem istnieje od wielu lat. 
Nikt tak naprawdę  w sposób kompleksowy do tego nie podchodził.  Droga nie do końca 
przebiega geodezyjnie w tym miejscu, gdzie obecnie, fizycznie istnieje asfalt. Aby dokonać 
tej inwestycji należy dokonać szeregu podziałów. Bardzo mozolny, trudny proces, ale powiat 
od tego nie ucieka. Kuriozalne było to, że do połowy ta droga zostanie wykonana w bardzo 
dobrym standardzie, a od połowy pozostałaby tak jak jest. Starosta ma nadzieje, że w ciągu 
roku - półtora te pracę uda się wykonać. Jeśli chodzi o sugestie i uwagi Pana radnego 
odnośnie gminy to starosta zaznaczył, że dwukrotnie spotkał się zew wszystkimi  
wójtami/burmistrzami powiatu włocławskiego bądź ich przedstawicielami. Oczywiście 
żadnego głosowania, ani aklamacji nie było, ponieważ nie ma takiej formuły przy 
spotkaniach z wójtami i burmistrzami. W ramach dyskusji doszli do wspólnych wniosków  i 
wszyscy po tym spotkaniu mają takie odczucie, że większe uzasadnienie mają inwestycje 
powiatowe realizowane samodzielnie przez powiat włocławski a gminne przez gminy. Tutaj 
był głos odrębny, o którym starosta mówił od początku, a reszta wójtów/burmistrzów to 
rozwiązanie zaakceptowała, które rzeczywiście było propozycją zarządu powiatu. Zarząd 
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uważa to za stosowne i się od tego nie uchyla. Starosta nie chce już po raz kolejny na forum 
publicznym powtarzać, że w ostatnich latach te pomoce dla gmin w ocenie starosty nie 
funkcjonowały w sposób prawidłowy i te podziały budziły wiele dyskusji i niepotrzebnych 
nieporozumień. W obecnym stanie prawnym za te współprace finansowa nie otrzymują się 
punktów w ramach pozyskiwania środków zewnętrznych. Zarząd nie uważa, że to skluczy 
taki mechanizm finansowy, który w powiecie powinien funkcjonować. Oczywiście życie 
pisze różne scenariusze. Być może pojawią się takie sytuację, że  pewne rzeczy będzie trzeba 
dokonywać wspólnie. Za pewne rzeczy jako powiat zarząd będzie odpowiedzialny i tej 
pomocy będzie należało udzielić, jeśli to będzie w interesie obydwu stron zarówno gminy jak 
i powiatu. Radni powiatu muszą dbać o interesy i mienie powiatu. Do tego zostali powołani 
przez społeczeństwo. Powiat liczy na współprace  z gminami i to podkreśla na każdym kroku. 
Tylko zarząd chce innej współpracy i jej formuły. Inne podejście do realizacji inwestycji tej 
współpracy nie przekreśla. W wielu sytuacjach może jeszcze pomóc. Takie jest spojrzenie 
zarządu, zaakceptowane przez wójtów i burmistrzów przy jednym głosie odrębnym. Jeśli 
chodzi o Lubień Kujawski to było zobowiązanie poprzedniego zarządu. Jest jakaś ciągłość 
władzy i zobowiązań należy dotrzymywać. Pan burmistrz na koniec roku zwrócił się z 
wnioskiem o 2 rozwiązania, aby tamto zobowiązanie stało się wydatkiem niewygasającym.  
Łatwiejsze będzie to, aby w zeszłym roku rozwiązać umowę,  a w tym roku ją podpisać. Jeśli 
chodzi o OSP, to zarząd chyba jako pierwszy decydują się na tak odważny ruch. Starosta 
podziękował wszystkim osobom, które to wspierają. Zauważają tę działalność OSP na terenie 
powiatu  jako bardzo cenną, którą należy wspierać. Starost w kampanii, a także innych 
wystąpieniach  mówił, że należy to wspierać i na OSP przekazywana jest kwota 4 razy 
większa niż przez poprzedników - jest to kwota 300 000 zł. Zarząd Powiatu chce wesprzeć 
straż OSP działające  w KSRG jak i te z poza systemu. Obecnie wystąpiono o interpretacje do 
RIO, czy ta formuła udzielania dotacji jest akceptowalna i zgodna  z prawem finansowym. 
Oczywiście zwiększenie jest w tej samej proporcji dotacji dla PSP we Włocławku. To są dwa 
zazębiające się organy i tylko współdziałanie może zapewnić odpowiednie bezpieczeństwo 
mieszkańcom powiatu. Ta proporcja jest zachowana taka jaka była w zeszłym roku i w latach 
poprzednich około 25% na fundusz wsparcia na PSP we Włocławku, a 75% na OSP. Oprócz 
tego wszyscy radni mają świadomość, że PSP w ramach współpracy z powiatem  realizuje 
zadanie powiatu w postaci Powiatowego Centrum Zarzadzania Kryzysowego na bazie 
stanowiska zarzadzania na ul. Płockiej we Włocławku. W przypadku jeśli pojawiłby się jakiś 
pomysł rezygnacji z realizacji tego zadania to koszty powołania przez powiat własnego 
centrum byłoby kilkukrotnie wyższe w skali roku niż jest planowana w tym budżecie. 
Starosta ceni sobie tą współprace i funkcjonuje to od wielu lat dobrze. Starosta nie chce tego 
psuć. Komendant zwrócił się z wnioskiem w związku ze zmianą regulaminów jakiś norm w 
tym roku musi wymienić całe umundurowanie. Starosta uważa to za stosowne, ponieważ 
bezpieczeństwo mieszkańców powiatu jest dla powiatu bardzo ważne. Jeśli chodzi o Anwil 
Włocławek rzeczywiście do Starostwa Powiatowego we Włocławku wpłynęła oferta od 
Klubu Koszykówki z Włocławka o możliwości realizacji promocji powiatu. Zarząd uważa, że 
w ramach promocji należy rozszerzyć promocje powiatu nie tylko o media lokalne, ale także 
poza ten teren. Najłatwiej i najprościej będzie to zrobić przy okazji drużyny funkcjonującej w 
mieście Włocławku, gdzie rozpropaguje samorząd, tereny inwestycyjne, w tym powiat 
wspomoże wójtów/burmistrzów na terenie całego kraju, ale i Europy dlatego też taka 
propozycja do tego budżetu jest złożona. Starosta dodał, że o połowę a nawet o więcej zostały 
zmniejszone środki na podpisane umowy na promocje  w mediach lokalnych. W całym 
bilansie ta kwota w ciągu roku będzie porównywalna do tego, co wydawali na promocje 
poprzednicy w roku poprzednim. Pół tej kwoty zostanie przeznaczone na promocje  w 
mediach lokalnych, a pół na zewnątrz poprzez drużynę koszykówki. Zarząd uważa, że jest to 
jedyna rozrywka sportowa w tym rejonie, służąca zarówno mieszkańcom miasta Włocławek, 
a także powiatu włocławskiego. W różnych dyskusjach słychać o dużej ilości różnych form 
wsparcia dla tej działalność. To jest kwota symboliczna  w  porównaniu z tym co przekazuje 
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Miasto Włocławek, czy inni sponsorzy.. W ramach tego logo powiatu będzie widać na stronie 
internetowych, parkiecie, banerach, w telewizjach, na ściankach medialnych. Starosta uważa, 
że warto inwestować, to jest pierwszy rok i okaże się jak to będzie funkcjonować i jakie będą 
efekty. Starosta uważa to za bardzo zasadne. Starosta poprosił  wysoką rade o poparcie tych 
zmian. Starosta zgłosił wniosek o zmianę zapisów w dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne 
i ochrona przeciwpożarowa, zamiast wyrazów „ubrań specjalnych” wpisać „obuwia 
specjalnego”. Z takim wnioskiem wystąpił Pan Komendant PSP, że na tę chwile chciałby z 
tych środków to zrealizować. To jest rzecz formalna i starosta poprosił o przegłosowanie 
wniosku.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady, w związku ze zgłoszoną poprawką 
dotyczącą treści zawartej w uzasadnieniu, zapytał , kto jest za tym, aby w uzasadnieniu w 
dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, zamiast wyrazów „ubrań 
specjalnych” wpisać „obuwia specjalnego” i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-4 
Wydruk głosownia stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o wykreśleniu w uzasadnieniu w dziale 754 
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa wyrazów „ubrań specjalnych” i 
wpisaniu w to miejsce „ obuwia specjalnego”.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto  jest za podjęciem uchwały wraz z przyjętą poprawką i 
przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-5 
Wydruk głosownia stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania 
w roku 2019 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego 
oraz jej wysokości. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego. Zarząd Powiatu przedstawił 
propozycje przyznania dotacji dla następujących podmiotów:  
1) Parafii Rzymskokatolickiej św. Józefa, Szpetal Górny, w wysokości 27 500,00 zł, 
2) Rzymskokatolickiej Parafii p.w. Św. Prokopa, Kłóbka w wysokości 27 500,00 zł, 
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3) Rzymsko-Katolickiej Parafii św. Marii Magdaleny w Grabkowie w wysokości 
27 500,00 zł 

4) Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. NMP w Izbicy Kujawskiej, w wysokości 27 500, 00 zł, 
5) Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Urszuli, Kowal, w wysokości 27 500,00 zł, 
6) Parafii Rzymsko-Katolickiej Najświętszej Marii Panny Królowej Polski, Kruszyn, 

w wysokości 27 500,00 zł, 
7) Rzymsko-Katolickiej Parafii p.w. Św. Stanisława B.M. Modzerowo, Izbica Kujawska, 

w wysokości 27 500,00 zł, 
8) Parafii Rzymskokatolickiej P.W. Najśw. Serca Pana Jezusa, Lubień   Kujawski, 

w wysokości 27 500,00 zł, 
9) Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Dominika, Chodecz, w wysokości 27 500,00 zł, 
10) Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Jakuba Apostoła, Chełmica Duża, Fabianki, 

w wysokości 27 500,00 zł, 
11) Parafii Rzymskokatolickiej pw. Przemienienia Pańskiego, Wieniec w wysokości 

25 000,00 zł. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20.02.2019 r. analizowała 
projekt uchwały dotyczący  przyznania w roku 2019 dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na 
obszarze Powiatu Włocławskiego. Pytania dotyczyła przedmiotów, które złożyły wnioski o 
dotacje oraz możliwości przyznania dotacji w drugim naborze. Po dyskusji komisja 
jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, 
że w dniu 20.02.2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, podczas 
którego Komisja rozpatrywała projekt uchwały w sprawie  przyznania w roku 2019 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego i jej wysokości. Dyskusja dotyczyła 
min. Wysokości dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Przemienienia Pańskiego w Wieńcu, 
która to otrzymała dotacje w wysokości 25 000,00 zł. Po dyskusji komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały i przedstawia Wysokiej Radzie do akceptacji.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku 
głosów w dyskusji  Przewodniczący Rady poprosił o wykreślenie w każdym z 11 punktów w 
§ 1 ustęp 1  wyrazów „propozycja zarządu powiatu wraz z nawiasami”.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby w każdym z 11 punktów w § 1 ustęp 1  
wykreślić wyrazy „propozycja zarządu powiatu wraz z nawiasami” i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada Powiatu we Włocławku  
postanowiła o wykreśleniu w każdym z 11 punktów w § 1 ustęp 1  wyrazów „propozycja 
zarządu powiatu wraz z nawiasami”. 
Wydruk głosownia stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały zawierającym wysokość 
przyznania dotacji zaproponowanych przez zarząd powiatu wraz z przyjętą poprawką i 
przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-21 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk głosownia stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 27 lutego 2019 r. w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania 
w roku 2019 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej 
wysokości została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie projektu uchwały w sprawie 
przyznania w roku 2019 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokości stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 r. w sprawie projektu uchwały 
w sprawie przyznania w roku 2019 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokości stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
14. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego za 2018 rok.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  zgodnie z art. 30 a ust. 4 Karty Nauczyciela, organ 
prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego, w terminie do dnia 10 lutego 
roku kalendarzowego następującego po roku, który podlegał analizie, sporządza sprawozdanie 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez tę jednostkę samorządu 
terytorialnego, z uwzględnieniem wysokości kwoty różnicy, o której mowa w art. 30 a ust. 2 
Karty Nauczyciela.  
W myśl zaś przepisu art. 30 a ust. 5 Karty Nauczyciela organ prowadzący szkołę będący 
jednostką samorządu terytorialnego przedkłada sprawozdanie w terminie 7 dni od jego 
sporządzenia, regionalnej izbie obrachunkowej, a także organowi stanowiącemu tej jednostki 
samorządu terytorialnego, dyrektorom szkół prowadzonych przez tę jednostkę oraz związkom 
zawodowym zrzeszającym nauczycieli.  
Przewodniczący Rady poprosi Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, 
że w dniu 20.02.2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, podczas 
którego Komisja zapoznała się ze Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2018 rok. Dyskusja dotyczyła m.in.: liczby 
etatów nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez powiat włocławski, 
wysokości wypłacanych środków finansowych. Po dyskusji komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała powyższe sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu  27 lutego 2019 r. przyjęła Sprawozdanie z wysokości średnich 
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wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2018 rok.  
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 
2018 rok stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady powitał Pana Stanisława Pawlaka radnego Sejmiku Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego.  
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Liceum Ogólnokształcącego 
im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy włączenia z dniem 1 
września 2019 roku Liceum Ogólnokształcącego w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20.02.2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i 
Sportu, podczas którego analizowała projekt uchwały w sprawie włączenia Liceum 
Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu . Dyskusja 
dotyczyła m.in.: skutków łączenia LO w Kowalu z ZS w Kowalu. Po dyskusji komisja 3 
głosami :za”, przy jednym głosie wstrzymującym i jednym głosie przeciwnym pozytywnie 
zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Radny Marek Jaskulski powiedział, że Pan Przewodniczący Komisji odczytał sprawozdanie 
z prac komisji i niejako on skłonił radnego do wystąpienia, ponieważ uchwałę zaopiniowano 
pozytywnie w sposób niejednogłośny. Radny jako mieszkaniec tej okolicy, który jest 
absolwentem jednej z tych szkół.  Jedna ma już 71 lat, a druga 11 lat istnienia. Jakiekolwiek 
były przesłanki ekonomiczne to poprzedni zarząd też się nad tym zastanawiał, być może 
odkładał temat. Różne były tego przyczyny. Inaczej to wygląda jak się patrzy na prawo 
oświaty z miejsca, którego bezpośrednio te problemy dotyczą niż tu z miejsca z którego 
wysoka rada decyduje. Dotyczy to oświaty w małych miasteczkach. Te wszystkie szkoły 
okalające duże miasta typu Włocławek, Bydgoszcz, Toruń, Grudziądz Inowrocław i cały nasz 
kraj są w bardzo trudnej sytuacji, ponieważ nie trzeba wielkich badań i danych, aby 
stwierdzić że te wielkie ośrodki wysysają tą młodzież. Mają pewne atuty dzięki czemu ta 
młodzież irracjonalnie (w tym wypadku słuchacze) lgnie do tych większych ośrodków, 
dlatego często na przekór wszelkim tendencjom należy tych szkół bronić, a nawet próbować 
w imię słusznych zasad nie przeobrażać. Radny pamięta sytuacje szkoły w Kowalu jeszcze  
jako uczeń, że jakiekolwiek kroki czynione były w kierunku szkoły to odbijały się czymś 
złym np. przez rok nie było naboru do szkoły,  by regres, była jedna klasa po dwóch klasach. 
Wiązało się to ze zmianą dyrektora, opinią o tej szkole, pojawiały się plotki co powodowało 
że wokół tych szkół pojawiał się kryzys. Radny uważa, a nawet jest przekonany zew tym 
przypadku też tak będzie, ale jeśli nie będzie miał racji to za to przeprosi, ze nie miał racji. 
Tutaj będzie wiele argumentów, aby tą uchwałę przegłosować. Sama w sobie ona nie kryje 
żadnego niebezpieczeństwa. Tytuł brzmi „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
włączenia Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w 
Kowalu” i jest w pewien sposób bezpieczny, ale znając to środowisko i pytania, które do 
radnego docierają może być różnie. Od dwóch lat w tych szkołach dzieje się dobrze, idzie ku 
dobremu. W LO w Kowalu nabór był bardzo dobry, w zeszłym roku poprawny. Duża część 
młodzieży konsultuje wybór szkoły z rodzicami ze względu na to, że nie są jeszcze dorosłymi 
osobami, zwłaszcza uczniowie 8 klas, ponieważ gimnazjaliści uważają się za dorosłych. 
Radny obawia się, że część rodziców nie będzie chciało, aby dzieci uczęszczały to je szkoły. 
Jeśli chodzi o słuchaczy to radny nie wie jaka będzie sytuacja szkoły dla dorosłych. Może być 
tak, że „wylejemy dziecko z kąpielą”.  Nie było konsultacji w tej sprawie bynajmniej do 
momentu , gdy pojawiła się uchwałą zarządu. To było zaskoczenie zarówno dla strony 
opozycyjnej jak i koalicji, ponieważ radni koalicji nie potrafili udzielić odpowiedzi wiążącej. 
Temat szkół w powiecie jest bardzo trudny. Nie jest to moment szczególny i może to być 
początkiem faktu, że w mieście Kowalu, gdzie są 3 szkoły ponadgimnazjalne, czy 
ponadpodstawowe rozpocznie się proces wygaszania oświaty powiatowej.    
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Starosta Włocławski zgodził się z przedmówca, że sprawy oświaty w powiecie są bardzo 
trudne i na wstępie podziękował osobom, które maja odwagę tymi sprawami się zająć i jakoś 
tą oświatę reorganizować i wspierają starostę. Obejmując funkcje starosty dokonał audytu 
wielu dziedzin życia, jedną z nich była edukacja. Okazało się, że do edukacji w roku 2018 
dopłacono kwotę około 4 mln zł. Ta tendencja istnieje od wielu lat i jeśli nie  zostaną podjęte 
odpowiednie kroki to starosta nie chce być złym prorokiem, ale ta dopłata może wzrosnąć do 
7-8 mln zł. Zaczęto szukać rozwiązań, które w żadnym momencie nie miały, ani celu, ani 
zamiaru zamykania choćby jednej klasy, choćby jednego oddziału lub szkoły, która w 
powiecie funkcjonuje. Kolejny punkt również wywoła tą dyskusję. W Kowalu jest taka 
sytuacje, że na wynajmowanym jednym piętrze od Miasta Kowal funkcjonują dwie szkoły ZS 
i LO. Zarządowi i większości rady  wydaje się  racjonalnym rozwiązaniem  połączenie tych 
dwóch organów  w jeden zespół zarówno w aspektach racjonalności zarządzania oraz 
aspektach ekonomicznych. W liceum funkcjonują 3 klasy, w szkole policealnej  i dla 
dorosłych uczą się w weekendy. Żaden cel likwidacji czegokolwiek nie jest tu realizowany. 
Wydaje się to racjonalne i zasadne. Odnośnie  konsultacji starosta musi odeprzeć ten 
argument, ponieważ na początku lutego starosta spotkał się z Wojewódzkim Kuratorem 
Oświaty w Bydgoszczy, przedstawiając mu dwa aspekty szkół w Kowalu i w Lubrańca. Pan 
Kurator podziękował staroście za to, że jako jedyni z nielicznych potrafią robić to w 
prawidłowy sposób rozpoczynając to od organu nadzoru, podejmuje się uchwały w miesiącu 
lutym i następnie się je konsultuje. Oczywiście starosta spotkał się  z dyrektorami dwóch 
szkół, Pani członek Zarządu Powiatu spotkała się z gronem pedagogicznym tych szkół. 
Starosta zaznaczył, że nie ma tu żadnego celu likwidacji żadnej z tych szkół. Należy się 
skupić na tym, aby ten nabór był jak największy w tym roku. To jest szansa dla przetrwania 
tych szkół. Wszyscy wiedzą i mają świadomość ile szkół w skali powiatu zarówno 
podstawowych jak i gimnazjów zostało zlikwidowanych. Starosta zgadza się z twierdzeniami 
radnego na temat naturalnych aspektów chęci nauki uczniów w mieście Włocławku. 
Proponowane zmiany nie mają żadnych negatywnych skutków zarówno dla obecnych 
uczniów jak i dla licznego grona osób w najbliższym naborze. Wszyscy pracownicy tych 
dwóch szkół stają się pracownikami tego zespołu szkół. Czas jest dobry, ponieważ w tym 
roku kończy się kadencja  dla obecnego dyrektora szkoły, dlatego po tej uchwale jak 
najszybciej zostanie ogłoszony konkurs na to stanowisko, aby jak najszybciej rozpocząć prace 
nad właściwym zasobem uczelnianym od 1 września br. Starosta poprosił radę o poparcie 
tego projektu uchwały, który według starosty jest racjonalny pod względem ekonomicznym i 
zgodny z zasadami funkcjonowania jednostek oświatowych.   
Radny Wojciech Rudziński powiedział, że jeśli bezie łączenie to trzeba informować o tym 
społeczeństwo szkoły, głównie nauczycieli o tym, że mają zapewnioną pracę. Nauczyciele 
mają obawy i są niepewni. Te szkoły będą odrębnie funkcjonowały w  jednym zespole. Na 
tablicy powinna znajdować się informacja, że LO jako jedna placówka, Szkoła Policealna 
jako druga placówka, Liceum dla dorosłych jako trzecia placówka. Należy poinformować, że 
będą oddzielne rady pedagogiczne dla każdej ze szkół. Radny ma nadzieje, że Pan Starosta to 
wyjaśni, aby nie zachwiało dalszym funkcjonowaniem  szkoły, czego  obawia się Pan radny 
Jaskulski oraz naborem, ponieważ jeśli zostaną przekazane złe informacje w eter nastąpi 
mniejszy nabór i zachwianie będzie widoczne.  
Starosta Włocławski powiedział, że w 100% zgodził się  z radnym Rudzińskim i takie 
rozmowy się toczą zarówno z dyrektorami, jak i gronem pedagogicznym. Starosta poprosił 
radnych, aby taki przekaz był zastosowany również przez nich w terenie. To jest prawda to co 
powiedział Pan Rudziński i tylko to ma zostać wykonane. Najważniejszy jest nabór na 
właściwym poziomie.  
Przewodniczący Rady poprosił o dokonanie zmiany w nagłówku uchwały, polegającej na 
tym, że zamiast wyrazu „roku” wpisać skrót „r.”  
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Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby dokonać zmiany w nagłówku uchwały 
polegającej na tym, aby zamiast roku wpisać skrót „ r.” i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-1 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o tym, aby zamiast pełnej nazwy roku wpisać skrót „r.”.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z przyjętą poprawką i 
przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-4 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w sprawie włączenia Liceum 
Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie włączenia Liceum 
Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w sprawie włączenia 
Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi w Kowalu do Zespołu Szkół w Kowalu 
stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
16.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przeniesienia z dniem 
31 sierpnia  2019 roku kształcenia w zawodzie technik logistyk  z Technikum Agrobiznesu 
w Lubrańcu-Marysinie do Technikum Ekonomicznego w Lubrańcu-Marysinie.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, iż w dniu 20 lutego br. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu,  podczas którego komisja rozpatrywała projekt uchwały  w sprawie przeniesienia 
kształcenia w zawodzie. Komisja czterema głosami „za”, przy jednym głosowe „przeciw” 
i zero głosach „wstrzymujących”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Starosta Włocławski powiedział, że projekt uchwały jest wynikiem pisma skierowanego 
przez Kuratora Oświaty w Bydgoszczy  w ramach sprawowanego przez kuratora nadzoru 
pedagogicznego nad szkołami i placówkami. Kurator poinformował, iż niezgodne z prawem 
jest funkcjonowanie w Zespole szkół im. Marii Grodzickiej w Lubrańcu – Marysinie dwóch 
szkół tego samego typu – technikum. Należy podjąć uchwałę, aby wszystkich uczniów w 
dwóch technikach (jedna klasa w danym roczniku) przenieść do jednego technikum. Nie 
wiąże się to z żadnymi konsekwencjami dla tych osób w  procesie nauczania. Jest to 
uporządkowanie sytuacji prawnej. Jest to postępowanie słuszne, racjonalne. Pojawiały się 
propozycje, aby technika pozostały oddzielnie, by powołać trzeciego dyrektora w Lubrańcu. 
Starosta stwierdził, że nie będzie tego komentował. Uprzedzając pewne pytania, starosta 
powiedział, że toczyła się dyskusja w różnych gremiach. Były prowadzone wstępne 
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konsultacje z kuratorem oświaty, było przeniesienie istniejącej szkoły w Marysinie do ZS w 
Lubrańcu, doinwestowanie jej kwotą 2,5 mln zł, które jest zapisane w ramach polityki 
terytorialnej a stworzenie w tym budynku jednostki edukacyjnej w postaci młodzieżowego 
ośrodka socjoterapii, który dałby pracę dla ok. 40 osób. Tak było to szacowane, byłyby 
podatki dla gminy, połowa pracowników – karta nauczyciela. Wywołało to pewne wnioski od 
społeczeństwa. Odbyły się spotkania z dyrektorami. Dyrektorzy twierdzą, że nabór w tym 
roku może być przyzwoity. Jeżeli tak będzie to będzie pozytywna wiadomość. 
Zaproponowany pomysł jest słuszny. Starosta i Zarząd dają szansę obu szkołom, aby nabór 
zrealizować. Będzie robione wszystko, aby nabór był jak największy. Pan Starosta poprosił 
radnych, aby  ten nabór udało się zrealizować, skoro nie ma akceptacji pierwszego pomysłu. 
To, co będzie dzisiaj głosowane, to tylko uporządkowanie nieprawidłowej sytuacji prawnej. 
Nie ma żadnej likwidacji, jest tylko przeniesienie nauczania do jednej klasy w ramach 
jednego technikum funkcjonującego w  istniejącym zespole szkół.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady poprosił o dokonanie zmiany w nagłówku uchwały, polegającej na 
tym, że zamiast wyrazu „roku” wpisać skrót „r.” W uzasadnieniu proszę o wykreślenie 
wyrazu „projektu”.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby w uzasadnieniu do projektu 
uchwały wykreślić wyraz „projektu” i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się – 0 
Jedna osoba niegłosująca  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o wykreśleniu z uzasadniania wyrazu „projektu”.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby dokonać zmiany w nagłówku 
uchwały polegającej na tym, aby zamiast roku wpisać skrót „ r” i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Jedna osoba niegłosująca  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o tym, aby zamiast pełnej nazwy roku wpisać skrót „r.”.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z przyjętymi 
poprawkami  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw - 1 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w sprawie przeniesienia kształcenia 
w zawodzie została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przeniesienia kształcenia 
w zawodzie stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w sprawie przeniesienia 
kształcenia w zawodzie stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
 
17 . Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji szkoły. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że uchwała o zamiarze likwidacji Technikum 
Agrobiznesu w Lubrańcu-Marysinie wynika z faktu przeniesienia z tej szkoły z dniem 
31 sierpnia 2019 roku kształcenia w zawodzie technik logistyk do Technikum 
Ekonomicznego w Lubrańcu-Marysinie.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, iż komisja w dniu 20 lutego br. analizowała projekt uchwały w sprawie 
likwidacji szkoły. Komisja trzema głosami „za”, przy jednym głosie „przeciw”, zero głosach 
„wstrzymujących”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Marek Jaskulski poprosił o wyjaśnienie czego dotyczy projekt uchwały.  
Starosta Włocławski stwierdził, że w poprzednim punkcie wyjaśniał czego dotyczy projekt 
uchwały. Jest to konsekwencja pisma Kuratora Oświaty w Bydgoszczy, że w jednym zespole 
nie mogą istnieć dwie szkoły typu dwa technika. W poprzednim punkcie rada podjęła 
uchwałę o przeniesieniu kształcenia. Zespół funkcjonuje nadal z różnicą, że w zamian dwóch 
techników kształcących uczniów w dwóch zawodach w jednej klasie, będzie jedno technikum 
kształcące w tych samych zawodach w tej samej klasie. Zmieni się tylko nazwa jednego 
technikum dla absolwentów liceum. Pan Starosta wniósł o poparcie dla projektu uchwały.  
Radny Wojciech Rudziński zaproponował, aby wypowiedziała się dyrektor szkoły.  
Pani Magdalena Twardowska – Dyrektor ZS w Lubrańcu – Marysinie powiedziała, że 
sprawa dotyczy pisma Kuratora Oświaty w Bydgoszczy, które było skierowane do starosty 
w celu uregulowania prawnego istniejących dwóch techników w szkole. Obecnie w ZS 
Technikum Ekonomiczne i Technikum Agrobiznesu. W Technikum Agrobiznesu są kierunki: 
technik logistyk i technik ochrony środowiska, technik żywienia. Uczniowie są w technikum 
logistycznym. W zespole nie mogą funkcjonować dwa technika, dwie szkoły tego samego 
typu. W związku z tym należy prawnie uregulować sprawę, że jedno  technikum trzeba 
zlikwidować. Musi zostać jedna szkoła tego typu, dlatego uczniów trzeba przenieść do 
Technikum Ekonomicznego. W momencie, kiedy w Technikum Agrobiznesu nie będzie 
uczniów wówczas trzeba będzie szkołę zamknąć, żeby prawnie mogło funkcjonować jedno 
technikum w zespole. Problem był już w momencie, kiedy stanowisko dyrektora objęła  pani 
dyrektor. W ten sposób szkoły funkcjonowały. Jest problem dla dyrektora, prawnie jest 
problem ze świadectwami, absolwentami, którzy kończą szkołę, żeby mogło to funkcjonować 
prawidłowo to trzeba to uregulować. W ostatnim okresie czasu, kiedy powstało zamieszanie 
związane z łączeniem szkół , przenoszenie, to jest teraz dobry moment, aby uregulować , aby 
funkcjonowały szkoły, tak jak powinny.  
Radny Jerzy Pawłowski  poprosił o zapoznanie radnych z treścią pisma Kuratora Oświaty. 
Zespół istniał cały czas, szkoły były włączone do zespołu. Nie było do tej pory żadnego 
pisma, interwencji, aby doprowadzić do stanu porządku prawnego jaki obowiązuje. Na 
podstawie dawnego przepisu art. 62 również do zespołu nie można było włączać tego samego 
typu. Również nowy przepis prawa oświatowego też to przewiduje.  
Pani Agata Marta Wojtkowska – Członek Zarządu Powiatu poinformowała, iż w dniu 
10.12.2018 r. do Pana Romana Gołębiewskiego - Starosty Włocławskiego wpłynęło pismo 
z Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy. Członek Zarządu zacytowała treść pisma: „Uprzejmie 
informuję, iż w ramach sprawowanego przez Kujawsko – Pomorskiego Kuratora Oświaty 
nadzoru pedagogicznego nad szkołami i placówkami, dla których organem prowadzącym jest 
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Starostwo Powiatowe we Włocławku, ustalono, że w skład Zespołu Szkół im. Marii 
Grodzickiej w Lubrańcu – Marysinie  wchodzą następujące szkoły: Technikum Ekonomiczne, 
Technikum Agrobiznesu, szkoła Branżowa I Stopnia  i Policealna Szkoła Zawodowa dla 
Dorosłych. Informuję, że jest to niezgodne z prawem, a sytuacja ta wymaga od organu 
prowadzącego dostosowania stanu faktycznego w zakresie typów szkół ze stanem prawnym. 
Stan faktyczny Zespołu Szkół jest niezgodny z zapisami art. 91 ust. 1 ustawy z 14 grudnia 
2016 r. Prawo oświatowe (…) w związku z funkcjonowaniem dwóch techników w zespole 
szkół. W związku z powyższym zwracam się do Pana Starosty o podjęcie działań mających 
na celu doprowadzenie stanu faktycznego w zakresie typów szkół w zespole szkół do 
zgodności ze stanem prawnym.  Jednocześnie informuję, iż  zgodnie z art. 89 ust. 10 ustawy z 
dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (…) organ prowadzący szkołę lub placówkę może 
przenieść kształcenie w określonym zawodzie z tej szkoły lub placówki do innej szkoły tego 
samego typu  lub innej placówki tego samego rodzaju prowadzonej przez ten organ, po 
zawiadomieniu, co najmniej na 6 miesięcy przed terminem przeniesienia kuratora oświaty i 
rodziców uczniów, a w przypadku szkoły dla dorosłych – uczniów. Wobec powyższego organ 
prowadzący, aby doprowadzić do zgodności stanu faktycznego  sieci szkół ze stanem 
prawnym, powinien podjąć uchwałę o przeniesieniu kształcenia w określonym  zawodzie (z 
jednego technikum do drugiego), następnie zaś uchwałę w sprawie wyłączenia z zespołu 
szkół jednego z dwóch techników i jego likwidacji”.  
Członek Zarządu stwierdziła, że procedura została wszczęta. Jeżeli chodzi o  postanowienia 
Kuratora Oświaty, to jest poparcie nie tylko dyrektora, ale również nauczycieli.  
Kserokopia pisma Kuratora Oświaty w Bydgoszczy stanowi załącznik nr 37 do niniejszego 
protokołu.  
Starosta Włocławski powiedział, że wypowiedź dyrektora szkoły, jak i członka zarządu w 
zupełności potwierdzają intencje  Zarządu Powiatu, że nie jest to żadna likwidacja zespołu. 
Twierdzenia na komisjach były nietrafione.  Postępowanie jest racjonalne. Byłoby także 
racjonalne bez pisma kuratora oświaty. Obecnie dwa technika funkcjonują w jednej klasie. 
Może i zarząd by takie działania podjął, teraz jest podstawę kuratora. Pojawiała się 
propozycja, aby jedno technikum wyłączyć z zespołu szkół i powołać trzeciego dyrektora w 
Lubrańcu, bo tak było mówione na Komisji Edukacji. To, co proponuje Zarząd Powiatu jest 
zasadne. Pan Starosta wniósł o poparcie wniosku  i wydźwięk z sesji, że mimo zapisu w 
uchwale (bo taka musi być treść), to żadnej likwidacji nie ma. Wszyscy powinni dbać o dobry 
nabór w szkołach, skoro zdecydowało się na to, aby jeszcze były w  tej formule, w której 
pracują. Taka dyskusja, że chce się likwidować w tym nie pomaga. Pan Starosta zaapelował o 
to, aby wspólnie zadbać o dobry nabór, bo to dla wszystkich będzie dobrym rozwiązaniem, 
przede wszystkim dla dyrektora i nauczycieli z tych szkół, ale także dla organu 
prowadzącego.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o dokonanie zmiany 
w nagłówku uchwały, polegającej na tym, że zamiast wyrazu „roku” wpisać skrót „r.” 
W uzasadnieniu poprosił o wykreślenie wyrazu „projektu”.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby w uzasadnieniu do projektu uchwały 
wykreślić wyraz „projektu” i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Obecni niegłosujący – 1  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o wykreśleniu z uzasadniania wyrazu „projektu”.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby dokonać zmiany w nagłówku 
uchwały polegającej na tym, aby zamiast roku wpisać skrót „ r” i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1 
Obecni niegłosujący – 2  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o tym, aby zamiast pełnej nazwy roku wpisać skrót „r.”.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z przyjętymi 
poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 1  
Wstrzymało się – 1 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w sprawie zamiaru likwidacji 
szkoły została podjęta. 
 
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zamiaru likwidacji szkoły stanowi 
załącznik nr 40   do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w sprawie zamiaru 
likwidacji szkoły stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.  
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2019.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2019 r. 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Lubień Kujawski w wysokości 
300.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy pod nazwą: ,,Zmiana 
sposobu użytkowania budynku byłego Domu Dziecka na potrzeby Dziennego Domu dla osób 
starszych”. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały. 
Pan Włodzimierz Bogdan Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu z dnia 22 lutego 2019 roku 
analizowała projekt uchwały dotyczący udzielenia gminie Lubień Kujawski pomocy 
finansowej z przeznaczeniem na realizację zadania własnego gminy zmiana sposobu 
użytkowania byłego Domu Dziecka na potrzeba Dziennego Domu dla Osób Starszych. 
Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad projektem uchwały. 
Wobec braku  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
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Wstrzymało się-1 
Wydruk głosownia stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w  sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2019 została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w  sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2019 stanowi załącznik nr 44 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 lutego 2019 roku w  sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2019 
stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu. 
 

9. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby zabrać 
głos, złożyć oświadczenia?  
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że ma pytanie, ale jeśli nie uzyska nie odpowiedzi 
to będzie to wniosek.  Radny zapytał, czy jest coś czynione, aby poprawić akustykę w Sali 
konferencyjnej? Radny nie ukrywa, że każdy ma inny sposób wymowy, ale wiele słów, 
sformułowań dla radnego i innych osób jest nieczytelne i niezrozumiałe.  Jeśli nic nie jest w 
tym kierunku robione to radny wnosi, aby spróbować jak najszybciej to zmienić.  
Radny Marek Jaskulski zapytał, czy Starosta oprócz wzrostu wynagrodzeń wynikającego z 
Karty Nauczyciela, planowane są jakiekolwiek podwyżki dla pracowników? Trzeba 
podwyższać wynagrodzenia, aby nadążały za minimalną krajową, czy też za inflacja.  
Starosta Włocławski opowiedział, że tak, w ramach posiadanych  środków w budżecie na to 
zaplanowanych zaproponowanych przez poprzedników. Jeśli w trakcie roku uda się te środki 
zwiększyć to zarząd będzie się starał to robić.  
Wicestarosta powiedział, że cieszy go ostatni głos Pana Marka Jaskulskiego. Biorąc pod 
uwagę analizę wynagrodzeń i kwotę jaką tutaj pracownicy otrzymują, a szczególnie 
pracownicy, którzy są w wieku emerytalnym i zgłaszają się do ZUS-u i uzyskują informację 
jaką to otrzymają emeryturę. To wskazuje, że mimo dobrych chęci wynagrodzenie, może nie 
wszystkich osób, ale większości jest na poziomie niskim. Wicestarosta cieszy się, że nie tylko 
Pan Starosta Roman Gołębiewski mówi o regulacji płacowej, ale również Pan Marek 
Jaskulski, a to zwiastuje dobrą nowinę dla pracowników, ponieważ w przyszłym budżecie 
wspólnymi siłami spróbują przyjąć taką regulację płacową, tak ustawić siatkę wynagrodzeń i 
tak przyjąć kompetencje oraz zakresy czynności pracowników, aby rzeczywiście odnaleźli się 
na obecnym rynku pracy, aby móc mieć same wartościowe osoby i nikt nie będzie próbował 
odchodzić i szukać innej pracy. Wicestarostę cieszą te głosy i w imieniu pracowników miło 
mu podziękować za takie działania jeśli chodzi o wniosek Pana Romana Tomaszewskiego to 
nie jest to kompetencja Wicestarosty, ale siedząc przy tym stole Wicestarosta też niewiele 
słyszał.  Wicestarosta sprawdzał dlaczego tak jest i w trakcie sesji opuszczał obrady, aby 
sprawdzić w intrenecie jaka jest jakość nagrania. W intrenecie dźwięk ma dobrą jakość. 
Wicestarosta przed sesją pytał, dlaczego na Sali jest tak słaba akustyka i otrzymał odpowiedź, 
że niestety sprzęt, który posiada Starostwo Powiatowe we Włocławku jest takiej a nie innej 
jakości. Wicestarosta powiedział, że trzeba będzie wystąpić do profesjonalnych firm, aby 
oceniły, co ewentualnie można tutaj zrobić, aby to poprawić. To jest jedna strona medalu 
natomiast druga strona medalu jest taka, że układ tej Sali jest taki, że akustyka jest bardzo zła. 
Wicestarosta uczęszczając do liceum, które znajdowało się w tym budynku to też tak było i 
do tej pory jest zła akustyka.  
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20 . Zamknięcie IV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  

 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu  27 lutego  
2019 roku o godzinie 1340 zamknięcia obrad IV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 
 

     Przewodniczący Rady 
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……… 
2) Marta Grzegórska ……………………  

 


